
    

 

   

 Skolebestyrelsesmøde 

 

Dato:   Onsdag d. 24. november 2021, kl. 17.00 – 21.00  

  (Bemærk mødet er udvidet med en time af hensyn til spisning af en 

  lettere julefrokostanretning☺) 

 

Sted: Kroggårdsskolen, personalerummet 

 

Indkaldte deltagere: Forældrerepræsentanter: Formand: Jimmi Højkilde, næstformand: Rikke 

Wohlleben, Dorte Koldby, Line Dyhr- Junker, Søren Østergren, Louise 

Simonsen, Mette Christiansen 

   

Forældrerepræsentant suppleant:  Thomas Lundtofte og Rasmus 

Hansen 

 Medarbejderrepræsentanter: Katja Anthony, Lone Hansen 

 

Elevrepræsentanter: Johannes (børneskole), Simon (Ungeskolen) 

 

Ledelsesrepræsentanter: Skoleleder – Robert Hessner, Eva Andersen 

afdelingsleder og souschef Anne Kristine Riis 

 

Fraværende:  Kasper 

 

Ordstyrer:   Jimmi 

Udarbejdet af:  Formand og Robert  

Referent:   Stine (Anne Kristine) 
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Godkendelse 

af referat 

Referat:  

Godkendt, sendes til underskrift 

 

122 
Godkendelse 

af dagsorden 

Dagsorden:  

Godkendt 



og punkter til 

evt. 
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Budget 

opdatering/Beti

na, Bilag 1 

Økonomioversigt gennemgås. På lønsiden bemærkes at pædagogernes løn 

ud konteres således at fordelingen på skoledel og SFO-del afstemmes 

korrekt.  

Skolen har indført købestop for at begrænse udgifter til forbrug. 

Vikardækningen er ligeledes trimmet så godt som muligt. 

Drøftelse af skolerne store ”pengesluger”. Udgifter til visitering af elever til 

andet skoletilbud. Vi har mange børn i andre tilbud og det er dyrt for skolen. 

Trods den nye specialtildelingsmodel, vil skolens økonomi være udfordret af 

balancen i inklusionsopgaven. Hvad kan vi løse på egen hånd og hvornår 

kræver det særlige kompetencer. 
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Nyt fra skolen 

(O) 

 

Skolen havde brand: 

En eftermiddag 15.45. Børnene var heldigvis ikke i skole, da medarbejdere 

som arbejdede sent, hørte en brandalarm og opdagede ild i loftet på 

biblioteket.  

Vi slukkede selv branden inden brandvæsnet kom. Biblioteket lukkede i 4 

dage og rengøringen tog fat. Giftstoffer binder sig i støvet, så der var behov 

for en grundig omgang. Skolen har en selvrisiko på 100.000 kr. Vi afholder 

snart en brandøvelse. 

Branden var opstået i en lyscensor med fejl. 

Lidt om skolens hverdag. Der har været: 

• Bogprojekt i indskolingen og der skrives små bøger til biblioteket 

• Edison og Coding Class på mellemtrinnet  

• Kroggård Awards er udskudt, da alle helst skal være der.  

• Juleklippedagens værksteder bliver 1. december 

• Rettighedsrådet har afholdt børnenes kampdag og alle klasser har 

lavet plakater med ønsker og håb for verdens børn. 

• Elevrådet kan desværre ikke samles, da tværgående aktiviteter ikke 

må forekomme. 
 

Elevrådet i Ungeskolen har 30.000 kr. som skal bruges inden jul. Det er 

penge fra trivselspuljen til særlig understøttelse. De unge ønsker nye sofaer. 

Rummene har været sparsomt møbleret, idet flere unge desværre behandler 

skolens inventar anderledes end hjemme. Måske det hjælper hvis de unge 

selv indkøber denne gang. Der peges også på ønsker som bordtennis, bolde 

og bat, samt en stor boksepude til 8. og 9. årgang. Boksepuden skal afhjælpe 

ved aggressioner, så møblerne forhåbentlig ikke lider overlast. Hvis der er 

penge tilovers og tilladelse gives, ønskes en microovn til fælles afbenyttelse. 

Elevrådet foreslår at de unge selv holder meget øje med hvordan kammerater 

behandler deres fælles indkøb og der drøftes også mulighed for at man selv 

kommer til at erstatte hærværk på fælles inventar. 

Elevrådet talt om at lave noget for de mindre børn i frikvarter, men det har 

ikke været oppe på et møde endnu.  



 

Børneskolen: Har 30.000 kr. fra Lille Krogby festen, som de skal bruge. Her 

er der til gengæld god tid til overvejelser. Der er snakket i alle klasser. 

 

Det overvejes om elevrådet skal genoptages på onlinemøder. Det afgøres i 

forhold til hvor længe den klassevise undervisning opretholdes. 

Elevrådet fortæller at alle elever har et stort ønske om endnu en mulitbane. 

Den nuværende bane dækker ikke behovet og der er pres på i alle pauser. 

Men man har lidt opgivet at få den idet prisniveauet er langt over det tildelte 

budget. 

En opmærksomhed på at fodboldbanerne evt. kan bruges oftere. De lukkedes 

om vinteren, men der er dog ikke nogen klubaftaler p.t. os bekendt. 

Sikker skolevej. 

Vi har tilmeldt os projektet og afventer om vi udvælges. Der forekommer Ikke 

et påbudsskilt med hastighedsbegrænsning, så p.t. er det svært at slå ned. 
 

Asfalt  

Tilbuddet om ny asfalt i skolegården opstod pludseligt og vi kunne rykke op i 

køen og få lagt det før forventet. Vi takkede ja, trods det blev påbegyndt på 

samme tid som afviklingen af kommunevalget. 

 

Corona håndtering 

Vi er tilbage med smitte-forebyggende tiltag. Klasserne skal være adskilt i 

både timer og frikvarter. Eleverne er skuffede. Det er ærgerligt når de skal til 

eksamen og det føles unaturligt at holde sig fra hinanden. 

Eleverne opdeles årgangsvist i frikvarteret og vi laver rokader, så alle oplever 

at få varierede muligheder for at lege forskellige steder. 

De små elever omstiller sig hurtigt til det igen. Dog bør vi være 

opmærksomme på, at børn godt kan være påvirkede, uden at have ord for 

det, så de på overfladen ser ud til at trives. 

Besøgende skal bruge mundbind fra på mandag. Eleverne tilbydes en 

testdag om ugen. 

 

 

 

Nyt fra SFO  

 

I SFO kørte værkstederne. Dog ikke altid som ønsket, pga mangel på 
personale. Det kan godt mærkes vi er en mindre. Efter Mia kom i 
forflyttelse. Det har store konsekvenser i SFO når børn bliver meldt ud. 
Både arbejdspres for pædagogerne men også kvaliteten på vores tilbud. Vi 
har nogle pædagoger der knokler. Heldigvis er det verdens bedste SFO 
med dejlige søde børn og forældre. 

 Nu er vi igen på egen årgang/base pga Corona. 



På 0. årgang har vi børn der nyder at være på egen årgang og har ellers set 
frem til vores onsdage. Da der bliver åbnet op for nogle flere muligheder 
for rum og ro til rollelege.  

I år bliver udvalget af julegaverne som børnene laver begrænset. Da 
pædagogerne hver især står for noget. Det er begrænset hvor mange 
forskellige ting vi kan stå med på egne årgange. Vi vil selvfølgelig snakke og 
dele ideer på vores møder.  

 Sidste uge med brand. 

Som I ved var der brand på biblioteket. Heldigvis ikke i SFO. Vi havde en 
10-12 stykker tilbage. Vi fulgte vores evakueringsinstrukser og børnene var 
super dygtige. Dog havde vi flere forældre der ikke forstod hvor alvorlig 
sådan en situation er. Vi havde et par forældre der ville ind og hente deres 
børns ting imens alarmen var i gang og vi alle stod udenfor. Der var 
kommentar som: Jamen det er jo ikke her ovre der er brand. Dette gør ikke 
pædagogernes arbejde lettere når de skal "diskutere/augmentere" for 
hvorfor voksne mennesker skal overholde reglerne. Yderligere havde vi et 
barn der var blevet ringet hjem på sit ur, uden nogen voksne havde været 
tilstede. Dette barn havde desværre glemt at krydse sig ud og glemt at sige 
farvel til en voksen. Dette er ret uheldigt i sådan en evakueringssituation. 
Mens en pædagog tjekkede toiletter ringede en anden til forældrene. 
Heldigvis var barnet hjemme. 

Asfalt  

Vi glæder os meget til en nær fremtid at benytte den nye asfalt både til 
mooncar, rulleskøjter, skateboard, kridt, boldspil osv. Børnene fik meget ud 
af at kunne følge med i processen. Og de mange snakke om, hvorfor der 
var nogen og mange om tirsdagen, der ikke overholdt reglerne om ikke at 
måtte gå under afspærringen. Det gav mange gode snakke om livet og det 
med at indgå i samfundet samt spilleregler og konsekvenser. 
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Godkendelse 

af 

skolebestyrels

ens forretnings 

– orden. Bilag 

2 

Forretningsorden godkendes med ændringen: 

 

§ 4 under: Hvordan træffer skolebestyrelsen beslutninger: 

Ændring lyder:  

”Det tilstræbes at der altid er både en elevrep. og en medarbejderrep. med”. 
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Oplæg om 

vikarforbrug 

ved/Eva 

Eva viser hvad vores nuværende system i TRIO kan vise af data vedr. 

skolens vikarforbrug.  

En cirkel som i procent viser det samlede vikarforbrug i en årsnorm. Billedets 

sammentælling er ikke helt retvisende for et nedslag. Vi vil få mere ud af data, 

hvis vi sørger for årlige sammenligninger, der på sigt kan vise os tendenser 

og retninger. 



Ønsker vi et tydeligere billede af vikarforbruget, skal vi benytte data fra 

sygefraværs statistikken. 
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Oplæg til 
proces om 
”velfærdens 
fundament” v. 
Robert. Bilag 3 
og 3a.  

Velfærdens fundament: 

Kroggårdsskolens proces med velfærdens fundament, starter kort efter nytår. 

Vi skal i dialog med mulige lokale samarbejdspartnere/interessenter som 

findes inden for eller i nærheden af vores skoledistrikt.  

Vi skal nedsætte en intern arbejdsgruppe som består af medarb. 

repræsentanter, elevrårdsrepræsentanter og repræsentanter fra 

skolebestyrelsen. Opgaven består i at koble skole og lokalsamfund, så tiltag 

hvori vi kan have en fælles interesse omsættes til etablering af mulige fælles 

projekter. Materiale sendes ud vedr. proces og indhold snarest. 

Skolens interne arbejdsgruppe udkommer med forslag og mødes med de 

lokale interessenter. 

Beløbet tildelt Kroggårdsskolen i Velfærdens fundament er fordelt med: 

10,4 mil. til modernisering 

11.7 mil. til vedligehold 

2.8 mil. til lokalaftaler med interessenter 

1 % af den samlede anlægsramme skal gå til kunst. 

Det er væsentligt at vi får lokaleaftaler med de lokale interessenter, ellers får 

vi ikke brugt det afsatte millionbeløb på 2,8 mill. 

1. Samtale med status på vedligehold og modernisering  

2. Samtale med idegenerering 

3. Samtale med prioritering 

Informationsforløbet på skolen: 

På fredag har vi møde med pædagogisk udvalg. På mandag mødes vi i MED 

udvalget og på onsdag har vi fælles personalemøde.  

Jimmi laver google dokument og sender rundt. Her kan skrives ideer og 

ønsker. Som inspiration sendes dokument fra sidste opgørelse af ønsker til 

vedligehold og forbedring. 

Den interne arbejdsgruppe mødes til gennemgang af ideer. 

Thomas repræsenterer skb og deltager i arbejdsgruppen. 

Uge 8 

Afholdes borgermøder og drøftelser omkring hele forløbet 

 

Barakkerne: 

Har rejst spørgsmål omkring barakkerne. Det vurderes ikke hensigtsmæssigt 

at puljen omkring velfærdens fundament kan benyttes til udbedring af 

Barakkernes almene tilstand – dertil er det alene en for omfangsrig en 

opgave. 



 

 

Kommende punkter: 

Møder skoleåret  

Dato Tidspunkt 

torsdag d. 27. august 17 - 20 

Torsdag d. 1. oktober 17 - 20 

Tirsdag d. 24. november 17 - 20 

Onsdag d. 27. januar 17 - 20 

Torsdag d. 11. marts 17 - 20 

Tirsdag d. 4. maj 17 - 20 

Onsdag d. 16. juni (sommerafslutning) ?? 

Forvaltningen for By og kultur kommer til besigtigelse i februar måned, hvor 

Robert og Jimmi viser rundt og beskriver udfordringerne med slitagen. 
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Forældrehenve

ndelse om 

skole/hjem 

samtaler på 6. 

årgang sendt 

til bestyrelsen i 

Aula. V. Jimmi 

– Bilag 4. 

Henvendelse vedr. skole/hjemsamtaler på 6. årgang 

- Bekymring for valget om en hjemmearbejdsdag, samtidig med der 

afvikles skole/hjem 

- Skolens ledelse har givet lov til afgørelsen. 

- Det er vigtigt at vi kører aftalerne ens. 

- Møder kan afholdes online eller fysisk, det vælger klasserne selv. 
 

Henvendelser af denne karakter modtaget af skolebestyrelsen sendes til 

Robert til videre formidling. Det giver rigtig god mening at Robert kan kontakte 

forældre vedr. spørgsmål og bekymringer. 
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Henvendelse 

om nyt firma til 

skolefoto/Rikke

, Robert – Bilag 

5 med 

underbilag 

Nyt skolefoto firma 

- Firmaet i år er nyt – vi fik gode pakke tilbud, omslag til dimission, og 

konfirmationskort og meget mere. 

- Vi skiftede fordi vi oplevede en del fotografer ikke var gode til at 

håndtere børn. Børnene blev kede af det og var utrygge. 
 

Overvejelse: kan der være fordele i, at der laves indkøbsaftaler på dette 

område, eller ryger der noget selvbestemmelse. 

Christina står for udvælgelsen af skolefotografer. Rikke giver svar tilbage. 
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Eventuelt 

 

 

Vi har fået 4 henvendelser om valg til skolebestyrelsen. 



  

Referat godkendt af:     

     

Formand Jimmi Højkilde  Næstformand Rikke 

Wohlleben 

 Forældrevalgt Line Dyhr- 

Junker 

     

Forældrevalgt Dorte 

Koldby 

 Forældrevalgt Søren 

Østergren 

 Forældrevalgt Mette 

Christiansen 

     

Forældrevalgt Louise 

Simonsen 

 Suppleant Thomas 

Lundtofte 

 Suppleant Rasmus 

Hansen 

   

  

Medarb.repr. Katja Ygva 

Anthony 

 Medarb.repr. Majbritt 

Hansen 

  

  


